

淡江大學 113 學年度境外生華語文朗讀暨演講比賽辦法

The Regulations for 2025 TKU Mandarin Recitation and Speech Contest

一、目的：藉由華語文朗讀及演講比賽之舉辦，提升境外生對於華語使用的熟悉度，以增進對中華文化及台灣民俗風情的了解與認識。

Purpose: Facilitate in-depth understanding and learning of Mandarin for international students.

二、時間：114 年 5 月 8 日（星期四）晚上 6 點至 9 點（5 點 30 分起開放入場）。

Time: **May 8th, 2025. 6PM-8PM (Admission opens from 5:30PM)**

三、地點：淡水校園驚聲大樓 3 樓驚聲國際會議廳。

Location: Ching-Sheng International Conference Hall (3F)

四、參賽資格：朗讀比賽 A 組 10 名（限初級華語聽說一、二、三境外生參加）

（可團體參加，限 2-3 人）

朗讀比賽 B 組 5 名（非華語班境外生）

演講比賽 A 組 20 名（限初級華語聽說四、中級華語口語表達一、二境外生）

演講比賽 B 組 5 名（非華語班境外生）

Participants:

- Recitation Group A: For students who take Basic Chinese Listening and Speaking I, II, and III. (10 students in Total)

(for group registration: 2-3 students / group)

- Recitation Group B: For international students who do not take Chinese class. (5 students in Total)

- Speech Group A: For students who take Basic Chinese Listening and Speaking IV, Intermediate Chinese Oral Expression I and II. (20 students in Total)

- Speech Group B: For international students who do not take Chinese class. (5 students in Total)

五、報名方式：即日起至 114 年 4 月 25 日（星期五）止。A 組報名表請繳交給所屬華語授課教師；B 組報名表請繳交至 T1001。

Application: **For Group A: please submit the application form to your Chinese Course teacher before April 25th, 2025 (Friday).**

For Group B: please submit the application form to T1001 before April 25th, 2025 (Friday).

六、比賽順序：先進行朗讀比賽，後進行演講比賽。

Contest Sequence: Recitation Contest, followed by Speech contest.

七、比賽題目：朗讀：題目自訂，約 100 字內之內容，可為新詩、歌詞等。

演講：題目自訂。

Contest Topic :

- Recitation: Select a paragraph for about 100 words; it can be modern poetry, lyrics, etc.

Choose your own topic.

- Speech: Choose your own topic.

八、比賽規則：朗讀比賽時間 1~2 分鐘，演講比賽時間 3 分鐘。比賽時請先報出姓名及題目，第一句話開口即開始計時，比賽時間到將按鈴 2 聲，30 秒內需結束下臺，每多 30 秒扣總成績 1 分。

Rules: 1~2 minutes for Recitation; 3 minutes for Speech. Please introduce your name and topic title in the beginning. Timer starts with your first word. When the bell rings twice, contestant should conclude. 1 point will be deducted from overall result for every 30 seconds over time.

九、評分標準：

(一) 朗讀比賽：發音咬字 (30%)，語調、語氣、語情 (40%)，台風 (15%)，服裝儀容 (15%)。

(二) 演講比賽：發音咬字 (20%)，語調、語氣、語情 (30%)，內容語法 (30%)，台風 (15%)，服裝儀容 (5%)。

Scoring System:

- Recitation: Pronunciation (30%), Intonation (40%), Stage Presence (15%), Appearance (15%).

- Speech: Pronunciation (20%), Intonation (30%), Content and Grammar (30%), Stage Presence (15%), Appearance (5%)

十、獎勵名額：朗讀比賽 A 組 3 名, B 組 2 名、演講比賽 A 組 5 名、B 組 2 名，另設朗讀組特別獎 2 名、演講組特別獎 2 名及最佳台風獎 2 名。

Quota of Award:

- Recitation Group A: 3

- Recitation Group B: 2

- Speech Group A: 5

- Speech Group B: 2

- Special Award for Recitation: 2

- Special Award for Speech: 2

- Best Stage Presence Award: 2